

Historic things that happened within EAASDC Historische Gegebenheiten innerhalb der EAASDC

Rainer Scheiblich, EAASDC Historian

E-Mail: historian@eaasdc.eu

After talking to the President and the editor of the Bulletin it was decided to publish once and a while some remarkable historic occurrences that happened within the existence of EAASDC.

This will be the starting session of this series. Today I will give you some information on one of the former presidents. He and his wife were honoured by the Square dance society through the sets in order foundation for their efforts in spreading and organizing square dancing in Europe.

On September 27th, 1957 during the 3rd Fall Round Up in Ramstein Harold and Thelma Deane were surprised with the Silver Spur Award. Completely unprepared they were presented with this award by Bob Osgood.



from left/von links: Bob Osgood, Thelma & Harold Deane, Becky Osgood

Nach Rücksprache mit dem Präsidenten und dem Editor des Bulletins wurde beschlossen ab und zu bemerkenswerte historische Ereignisse, die während des Bestehens der EAASDC passiert sind, herauszustellen.

Dies soll die erste Veröffentlichung dieser Art sein. Heute möchte ich euch Informationen zu einem früheren Präsidenten geben. Zusammen mit seiner Frau wurde im die Ehrung durch die square dance Gemeinschaft durch die sets in order Stiftung für ihre Bemühungen und Organisation des square dance in Europa geehrt.

Am 27. September 1957, während des dritten Fall Round Ups in Ramstein, wurden Harold & Thelma Deane mit dem Silver Spur Award überrascht. Vollkommen unvorbereitet wurde ihnen dieser Award durch Bob Osgood überreicht.

In the November 1957 EAASDC News Letter they printed a letter to the Square Dance Community which started with the following words:

Sunday night we were completely unprepared for the award of the Silver Spur made by Bob Osgood and we were both so surprised that we were left without words to thank everyone. To compensate a little for this we would like to have you include the following few words to all square dancers in Europe for us in the next issue of the EAASDC news letter.

To all of you wonderful people who made it possible for this great honor to be bestowed on us we say very humbly, Thanks. The

In dem EAASDC News Letters vom September 1957 wurde ein Brief der beiden an die Square Dance Gemeinde abgedruckt, der mit den folgenden Worten begann:

Sonntagnacht waren wir gänzlich unvorbereitet auf die Überreichung des Silver Spur Awards durch Bob Osgood und waren beide so überrascht, dass wir kein Wort des Dankes an alle herausbrachten. Um dies ein bisschen auszugleichen hätten wir gerne, dass die folgenden Worte an alle Square Dancer in Europa für uns in der nächsten Ausgabe des EAASDC News Letters abgedruckt werden.

All den wunderbaren Leuten, die diese große Ehre für uns möglich gemacht haben, sagen wir ganz bescheiden Danke. Die Entwicklung

development of square dancing here in Europe is the result of the untiring efforts of many folks, some of whom have returned to the States and have been replaced by others who have carried on where they left off. To all of the square dancers who have spread the fun of square dancing to others; to all of the callers and instructors who through their own effort and often at their own expense have created increased interest and fun in the clubs and have taught the many beginners just starting in this great recreation representing the American folk dance; to all of the club and association officers who have developed and carried on the spirit of square dancing in and between clubs; and last but not least to the untiring and always available Cal Golden, whose deep rooted sense of fun in square dancing along with his inimitable fine calling and his ready assistance to callers and dancers everywhere, provided the continuous spark of enthusiasm so essential to square dancing; we extend to a part of the Silver Spur and hope that each one of you will feel that although the award was made to us that it represents recognition to everyone who has contributed to the spread of American Square Dancing in Europe. We deeply appreciate the thought represented by this award which reflects the feelings and actions of many, many square dancers which have been evaluated by the Sets in Order Foundation. We hope, that this is but the first of the awards recognizing the individuals and groups who have, and will in the future, present the fun of American Square Dancing to an ever growing number of people in Europe.

With kind regards and happy dancing to everyone,

Harold and Thelma Deane

Some remarks to the Silver Spur Award:

The Silver Spur was an award established by Bob and Becky Osgood, and given by the Sets in Order American Square Dance Society. Awarded were individuals whom Osgood felt should be honoured. In November 1958 only the fifth time the award was presented.

des Square Dance hier in Europa ist das Ergebnis eines unerlässlichen Einsatzes vieler Personen, einige von ihnen sind bereits in die USA zurück und wurden durch andere ersetzt, die dort weiter gemacht haben wo diese aufhörten. An all die Square Dancer, die die Freude des Square Dance an andere weiter gegeben haben, an alle Caller und Instructors, die durch ihre eigenen Bemühungen und meist eigenen Ausgaben ein steigendes Interesse und Vergnügen in den Clubs geschaffen haben und viele Anfänger, die gerade in diese große Entspannung des amerikanischen Folk Dances starten, ausgebildet haben. An alle Clubs und Vorstandsmitglieder, die den Geist des Square Dance in und zwischen den Clubs entwickelt und weiter getragen haben und schließlich dem unermüdlichen und immer präsenten Cal Golden, dessen tief verwurzelte Freude am Square Dance zusammen mit seinem unnachahmlichen Callen und seiner bereitwilligen Hilfe für Caller und Tänzer überall, die den fortwährenden Funken des Enthusiasmus, der so wichtig für den Square Dance ist, bereitstellen, weiten wir zum Teil den Silver Spur Award aus und hoffen, dass jeder fühlt das, obwohl der Award an uns vergeben wurde, er Anerkennung für jeden bedeutet der zur Verbreitung des American Square Dance in Europa beigetragen hat. Wir würdigen zutiefst den Gedanken verbunden mit diesem Preis, die Gefühle und Aktionen von vielen, vielen Square Dancern, welche durch die Sets in Order Foundation bewertet wurden. Wir hoffen, dass dies nur einer der ersten Preise ist, der an Einzelpersonen oder Gruppen, die die Freude am American Square Dance in einer immer größer werdenden Anzahl von Tänzern in Europa re-präsentiert und auch in Zukunft werden wird.

Mit besten Grüßen und ausgelassenem Tanzen für alle,

Harold und Thelma Deane

Einige Hinweise zum Silver Spur Award:

Dieser Preis wurde von Bob und Becky Osgood gestiftet und durch die Sets in Order American Square Dance Gesellschaft vergeben. Geehrt wurden Personen, von denen Osgood überzeugt war, dass diese geehrt werden sollten. Im November 1958 wurde er erst zum fünften Mal vergeben.